
PROTOKÓ   NR  106 - 2/2006Ł

Komisji Rozwoju Przestrzennego Rady Miasta Gda ska,ń
które   odby o si   ł ę 24 stycznia 2006r.

Posiedzenie  Komisja rozpocz a  o  godz. 15,00ęł

Obecno :ść
W posiedzeniu  uczestniczyli  wszyscy  cz onkowie Komisji, wg za czonej listy obecno cił łą ś  
która stanowi za cznik  nr  1  do niniejszego  porz dkułą ą
\

Listy  obecno ci  pozosta ych  osób  uczestnicz cych   w  posiedzeniu  Komisji,  ś ł ą stanowią  
za czniki nr 2i 3  do niniejszego  protoko u. łą ł

Przewodnicz cy  Komisji   Tadeusz  M kal   ą ę powita  wszystkich   zebranych,  stwierdził ł 
quorum  i  przedstawi   porz dek posiedzenia,  ł ą zawarty  w  za czniku   nr  4  do  protoko ułą ł , 
jednocze nie  w   imieniu  wnioskodawców    zaproponowa  o  zdj cie  z  porz dku   obradś ł ę ą  
planowanych punktów:

• 2.4  -  opiniowanie  koncepcji  mpzp  Che m IIł
• 2.6   -  opiniowanie koncepcji  mpzp  Jasie , rejon ul. Zwierzynieckiejń

Zaproponowa  równie  zdj cie   punktu 4 –  przyj cie planu pracy  Komisji  na rok 2006,ł ż ę ę  
poniewa   pan Prezydent nie przyj   jeszcze  planu  pracy Biura  Rozwoju  Gda ska   na rokż ął ń  
2006. Proponuj   do  tego tematu wróci    7 lutego  br. ę ć

Komisja nie zg osi a  uwag  do tak zaproponowanych zmian i   jednog o nie  - 4 g osami za  -ł ł ł ś ł  

przyj a  ęł porz dek posiedzenia:ą

1. Opiniowanie  projektu  uchwa ył   w sprawie  wyra enia  woli obj cia  przezż ę  
Gmin  Miasta Gda ska  udzia ów w  podwy szonym kapitale zak adowymę ń ł ż ł  
spó ki dzia aj cej pod firm  Zak ad Utylizacyjny Spó ka z o.o. z siedziba wł ł ą ą ł ł  
Gda sku  - ń druk nr 1740

2. Opiniowanie  koncepcji  miejscowych   planów   zagospodarowania 
przestrzennego:

1) ródmie cie , rejon G ównego Miasta – Teatr El bieta ski  Ś ś ł ż ń
2) Rejon ul. Turystycznej w Sobieszowie, dzia ki  nr  nr 291,292/1, 292/3,ł  

292/4
3) P onia – rejon rafineriił
4) Rejon ulic Kartuskiej, Pagórkowej i w. Huberta Ś

3. Przyj cie sprawozdania z pracy Komisji Rozwoju Przestrzennego   zaę  
rok 2005.

4. Wolne wnioski, sprawy  wniesione, korespondencja.
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PUNKT  1
Opiniowanie  projektu  uchwa y  w sprawie  wyra enia  woli obj cia  przezł ż ę  
Gmin  Miasta  Gda ska   udzia ów w  podwy szonym kapitale  zak adowymę ń ł ż ł  
spó ki dzia aj cej  pod firm  Zak ad Utylizacyjny Spó ka z  o.o. z  siedziba wł ł ą ą ł ł  
Gda sku  - ń druk nr 1740

Pan  Dymitris T. Kuras  - Dyrektor  Wydzia u  Gospodarki  Komunalnej ł
Intencj  tej uchwa y  jest wyposa enie  Zak adu Utylizacji w  zbiorniki    do selektywneją ł ż ł  
zbiórki  odpadów. Do dnia dzisiejszego  Miasto posiada 1.856 szt. pojemników, z czego o 140 
zakupionych w  roku  2005, a   117 szt.    w roku  2004. S   to pojemniki plastykowe, aą  
pozosta e,   starsze  w ilo ci 1.599 szt.   to s   pojemniki    z blachy  ocynkowanej  i s  oneł ś ą ą  
dzier awione   PRSP w Gda sku, który  je  wykorzystuje  i prowadzi zbiórk    surowcówż ń ę  
wtórnych. 
W  roku  ubieg ym nast pi a  zmiana  ustawy  o odpadach i ustawy o  utrzymaniu czysto ci ił ą ł ś  
porz dku  w mie cie. Do tej  pory to miasto odpowiada o za  zbiórk   surowców wtórnych ią ś ł ę  
segregacje  odpadów. Nowelizacja   mówi o tym, e   miasto  ma    stawia   warunki  doż ć  
w a ciwej  gospodarki odpadami. Co oznacza, e  nie musimy  by   ju  w a cicielami  tychł ś ż ć ż ł ś  
pojemników  i  mog   by  one przekazane  do Zak adu  Utylizacji,  co jest  korzystne dlaą ć ł  
samego Zak adu. Jak wiadomo, Zak ad  Utylizacji opracowa   program modernizacji  zak adu,ł ł ł ł  
który   uzyska   ju   pozytywne   opinie   strony  polskiej.  Mam  tutaj  na  my li  opinieł ż ś  
Wojewódzkiego i Narodowego  Funduszu Ochrony  rodowiska oraz akceptacj  MinisterstwaŚ ę  
i le y ju   w strukturach  europejskich  czekaj c  na ostateczne  zatwierdzenie. Jednym zż ż ą  
warunkiem  otrzymania  dotacji  jest   wykazanie    si   w a ciwym  procentem  odzyskuę ł ś  
surowców  wtórnych, a to si  bierze  mi dzy innymi z  gospodarki   materia ami wtórnymi.ę ę ł  
Bardzo wa ne jest, aby te  surowce  wtórne  znalaz y  si  w  ca kowitej masie  odbieranychż ł ę ł  
przez Z-d Utylizacji odpadów, dlatego, e poprawia  im  to w  sposób  zasadniczy  procentż  
odzysku. 

Radny  Tadeusz M kal  - przewodnicz cy  Komisjię ą
Czy  tylko  Zak ad  Utylizacji  b dzie  dysponowa   pojemnikami  do selektywnej  zbiórkił ę ł  
odpadów?   Czy  firmy   transportowe,  które   dotychczas  wiadczy y   us ugi  dowo eniaś ł ł ż  
odpadów b d   same kupowa y  sobie  takie  pojemniki  i je  ustawiali. Czy nie b d  mog yę ą ł ę ą ł  
tego  robi ? ć

Pan  Dymitris T. Kuras  - Dyrektor  Wydzia u  Gospodarki  Komunalnej ł
Rynek   by   do  tej  pory    otwarty  i  jest   ca y   czas   otwarty,  ale   zmieni a   sił ł ł ę 
odpowiedzialno   miasta. Na  dzie   dzisiejszy Miasto  nie odpowiada za  zorganizowanieść ń  
mo liwo ci  segregacji odpadów  w mie cie.  ż ś ś

Radny  Tadeusz M kal  - przewodnicz cy  Komisjię ą
Ale w jaki sposób  chcemy  zapewni     Zak adowi – Utylizacji  dop yw  tych  odpadów, boć ł ł  
b dzie on posiadaczem kilkuset  pojemników, ale  nikt  nie b dzie  ich opró nia , bo ka dy zę ę ż ł ż  
dostawców  b dzie mia  w asne. ę ł ł

Pan  Dymitris T. Kuras  - Dyrektor  Wydzia u  Gospodarki  Komunalnej ł
Jest oczywi cie  ryzyko Zak adu i ich  problem jak wykorzysta    maj tek, który  otrzymaj .ś ł ć ą ą  
Sytuacja  polega na tym, e  b d  dzia a   na wolnym  rynku, ale  na dzie   dzisiejszy  mamyż ę ą ł ć ń  
zapotrzebowanie  na   drugie   tyle  pojemników.   Na  dzie   dzisiejszy  nie  ma  jakbyń  
zainteresowania,  eby   jakie   firmy  zewn trzne   zacz y   stawia   u  nas   tego  typuż ś ę ęł ć  
pojemniki.  Jak  b dzie  taka  sytuacja to oczywi cie  si  ucieszymy, bo rednio jeden zestawę ś ę ś  
powinien by   postawiony  na  potrzeby 500 mieszka ców.  U nas potrzeb a jeszcze raz  tyleć ń  
pojemników – mamy ok. 500 zestawów, potrzebujemy  ok. 1000 zestawów. 
Radny  Tadeusz M kal  - przewodnicz cy  Komisjię ą
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W jaki sposób miasto  chce  zapewni   mo liwo   realizacji tego programu  odpadowego,ć ż ść  
czyli  nie dopu ci   do  tego, aby kto   inny dla swoich potrzeb segregowa    odpady i  nieś ć ś ł  
dostarcza   ich  na sk adowisko Szadó ki. S yszymy o pomys ach  jednej z firm, która  chceł ł ł ł ł  
mie   w asn  segregatorni  odpadów  tych  przesegregowanych. ć ł ą ę

Pan  Dymitris T. Kuras  - Dyrektor  Wydzia u  Gospodarki  Komunalnej ł
S  dwa narz dzia, którymi Miasto  si   pos uguje. Pierwszym i podstawowym  to uprawnienieą ę ę ł  
do wskazywania  w  pozwoleniach na przewóz  odpadów  komunalnych miejsca  sk adowiskał  
–  jest   to  jeden  z  elementów  nowelizacji  tej  ustawy.  Ustawa  równie   narzuci a   takiż ł  
obowi zek,  e   miasto ma  ewidencjonowa   umowy zawierane  przez   osoby  fizyczne  ią ż ć  
prawne w ca ym mie cie. W przypadku  wykazania, e nie jest  realizowany  obowi zekł ś ż ą  
zawarcia  takiej umowy  i kierowania   odpadów  na wysypisko ma prawo  równie  zast pczoż ę  
to  zrealizowa  na  koszt  takiej  osoby.  To  jest   do  kuriozalne,  bo  jest   to   trudneć ść  
przedsi wzi cie.  Obecnie trwa  u nas  analiza  i  wybór  programu, który  móg by  sprostaę ę ł ć 
oczekiwaniom ustawy, mam na  my li   program  do ewidencjonowania   zawieranych umów,ś  
przy   czym program ten musi   by   tak  skonstruowany, eby  mia   równie   elementyć ż ł ż  
samokontroli bazy  danych  w zakresie osób, które maja  te  umowy  i  nie maj , a powinny jeą  
mie .  Egzekwowanie  tych umów  spadnie  na Stra  Miejsk . W ramach  nowelizacji  dosz ać ż ą ł  
mo liwo   zast pczego  wywozu odpadów  komunalnych,  do  którego miasto  zgodnie   zż ść ę  
ustawa  ma  uprawnienia. 
Drugi  element,  jakim  Miasto  si  pos uguje   to  cennik  odbioru  odpadów,  który   jestę ł  
zatwierdzany przez  Prezydenta Miasta. Cennik ten powinien by   tak skonstruowany, aby nieć  
zniech ca     wytwórców  tych odpadów   do przesy ania  tych  odpadów  poza Szadó ki. ę ć ł ł

Komisja nie podj a  dalszej  dyskusji  w tym temacie i nie zg aszaj c  uwag przyst pi a  doęł ł ą ą ł  
g osowania.ł

Opinia:
Komisja,  jednog o nieł ś   -  6  g osami  za  –  ł pozytywnie   zaopiniowa a   przedmiotowył  
projekt  uchwa y.ł
Opinia Nr  106-2/14/2006   stanowi za cznik nr 5  do  protoko u.łą ł  

PUNKT   2.1
Opiniowanie koncepcji  miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego 

ródmie cie , rejon G ównego Miasta – Teatr El bieta ski  Ś ś ł ż ń

Koncepcje  przedmiotowego  planu   omówi a  ł pani Dorota Adamska  - projektant planu. 
Powiedzia a  mi dzy innymi:ł ę
Plan   jest  ograniczony:  fragmentem  ulicy  Bogus awskiego,  redniowiecznymi   muramił ś  
obronnymi  G ównego  Miasta,  rzeka  Mot aw ,  ul.  .  Podwale   Przedmiejskie  oraz   ul.ł ł ą  
Okopow .  ą
Plan ma 3,95 ha powierzchni.  Cz   zachodnia w pe ni zainwestowana   budynkami bankuęść ł  
oraz  biur.  W obszarze planu mie ci  si  równie   siedziba  UOP-u .  Na terenie dzia kiś ę ż ł  
Fundacji   Gedanense  trwaj  wykopaliska. Obszar   rodkowy  wykorzystywany  jest  podą ś  
parking, park, boisko  ruchu  drogowego  zlokalizowane  przy Pa acu M odzie y  oraz  zielonył ł ż  
skwer  przy  Mot awie. ł
Pani projektant omówi a sytuacj  planistyczn  tego  terenu oraz   struktur   w asno ci.ł ę ą ę ł ś

W  wyniku  mi dzynarodowego   konkursu   architektonicznego  na  Teatr  El bieta skię ż ń  
wy oniono laureata   prof. Renato Rizziego z Wenecji i  jego    projekt  b dzie projektemł ę  
realizacyjnym. Wizja  projektanta  wykracza  poza  sam   bry  Teatru El bieta skiego  ią łę ż ń  
obejmuje   ca y   kwarta   od ulicy   Bogus awskiego  do ulicy  Kotwiczników. Jest   wizjł ł ł ą 
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wkomponowania   Teatru   w  redniowieczn  i   renesansow  struktur  Miasta.  Projektś ą ą ę  
Profesora zak ada, oprócz  samej  bry y  teatru, rozwi zanie  ogrodów  w formie:   najni ejł ł ą ż  
parkingi, wy ej  sale  wystawowe, sale konferencyjne, us ugi. Zwie czeniem  ca o ci  mia byż ł ń ł ś ł  
by  zielony  taras  w formie  wisz cych ogrodów.  ć ą
Obszar planu  przeznacza  si  pod  funkcje  us ugowe  z wy czeniem trzech  dzia ek  UOP-u,ę ł łą ł  
które   zosta y  uznane jako  tereny  zamkni te  Agencji Bezpiecze stwa Wewn trznego.  Planł ę ń ę  
zak ada     przeznaczenie  trzech  stref pod  funkcje  us ugow . Dostosowane s  one  do   wizjił ł ą ą  
Profesora i ustalona jest nie przekraczalna linia zabudowy, odsuni ta o 7 metrów  od  liniię  
murów   obronnych.  W  terenie  002   podzia   na   trzy  obszary,   podzielone   liniamił  
wewn trznego podzia u ze wzgl du  na wysoko ci. Wysoko   dla terenu  A –  12 m, dlaę ł ę ś ść  
terenu B-  18 m, dla terenu  C – 4,5 m. Dla stref  003  i 004  wysoko  z zabudowy  4,5 metra. ść
Projekt planu przewiduje  wytworzenie  ci gu  pieszego  wzd u    murów  obronnych,   daleją ł ż  
w kierunku  G ównego Miasta  i  Targu  W glowego.  Przed u ona  ulica  Bogus awskiegoł ę ł ż ł  
do ulicy   Zbytki.  Dost pno   komunikacyjna   oraz    wyjazdy   prawoskr tne   z   ulicę ść ę  
istniej cych.   Teren  jest   w  pe ni   uzbrojony.  Obecnie  przeze   przebiegaj   siecią ł ń ą  
ciep ownicze oraz istniej ce  ruroci gi . Wszystko  to, w  wyniku  realizacji projektu  ulegnieł ą ą  
zmodernizowaniu i  przekszta ceniu. ł
Przeanalizowano mo liwo ci parkingowe na obszarze. I tak:ż ś
• Dla za o onej  wysoko ci  4,5 metra  parkingi w minus jeden dla wszystkich  sektorów  ił ż ś  

jest . cznie 490. W poziomie  zero, przy za o eniu us ug  dost pnych  od  za o onegołą ł ż ł ę ł ż  
ci gu pieszego jest  179  stanowisk. ą

• Minimalna  wielko  parkingu za o ona w planie  to 450  miejsc  postojowych.    ść ł ż
Wst pnie Konserwator  Zabytków   dla teatru  za o y   wysoko   12  metrów, wysoko   4,5ę ł ż ł ść ść  
metra  b dzie  analizowana  i  konsultowana. ę
Prof. Rizzi  pocz tkowo  zobowi za   si  do przedstawienia  analiz  wysoko ci  ogrodów,ą ą ł ę ś  
uzasadniaj c  wogóle  ich  lokalizacj    oraz  przedstawi  mia   ró ne warianty  wysoko ci. -ą ę ć ł ż ś  
6 i  4,5 metra.   Takich analiz  nie  zrobi .  Takie analizy   zosta y  zrobione  przez   Zespół ł ł 
Dziedzictwa Kulturowego  Biura  Rozwoju Gda ska. ń

Radny Janusz  Kasprowicz – cz onek Komisjił
Czy w  tym rejonie przewidziano jakiekolwiek miejsca  postojowe  dla  autokarów?

Pani Dorota  Adamska – projektant planu
 Miejsca   postojowe  dla autokarów przewidziane s   w ulicy Bogus awskiego.  ą ł

Pani Maria Koprowska  - Kierownik Zespo u  Urbanistycznego  ródmie cieł Ś ś
Nie przewidujemy  miejsc  postojowych  w  dos ownym tego s owa  znaczeniu, e  mo nał ł ż ż  
tam sta .  To s  miejsca, gdzie si   podje d a, wysadza  turystów  czy u ytkowników teatruć ą ę ż ż ż  
i   autokary   odje d aj  w  miejsca   postojowe.  W  tej  chwili  miejsc  a  postojowe   dlaż ż ą  
autokarów  znajduj  si  na D ugich  Ogrodach. Takie miejsca  by y  równie  wskazywane  naą ę ł ł ż  
K odnie, tzn. w okolicach ulicy   Toru skiej. ł ń

Komisja nie podj a  dalszej  dyskusji  w tym temacie i nie zg aszaj c  uwag przyst pi a  doęł ł ą ą ł  
g osowania.ł

Opinia:
Komisja,  jednog o nieł ś   -  5 g osami  za  –  ł pozytywnie   zaopiniowa a   przedmiotowył  
projekt  uchwa y.ł
Opinia Nr  106-2/15/2006   stanowi za cznik nr 6  do  protoko u.łą ł  

4



PUNKT   2.2
Opiniowanie koncepcji miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego
rejon ul. Turystycznej w Sobieszowie, dzia ki  nr  nr 291,292/1, 292/3, 292/4ł

Koncepcje  przedmiotowego  planu   omówi a  ł pan Krzysztof Sw drzy ski  - projektantę ń  
planu. Powiedzia   mi dzy innymi:ł ę
Do   sporz dzenia  przedmiotowego planu   przyst piono w maju   2005r. a   obszar   jegoą ą  
ograniczony  jest ulicami:  

• od  pó nocy ul. Turystyczn ,ł ą
• od  po udnia  kana em melioracyjnym,ł ł
• od wschodu i zachodu  prywatnymi parcelami. Od  zachodu  tereny  zabudowane, 

domy  wolnostoj ce  jednorodzinne, a   od wschodu obszaru niezabudowane. ą
Obszar   obj ty   planem stanowi  prawie  w ca o ci  w asno   prywatn , za wyj tkiemę ł ś ł ść ą ą  
niewielkiego  kawa ka  terenu  na pó nocy  planu, wydzielonego pod  istniej c ,  lokalnł ł ą ą ą 
przepompownie cieków.ś
Na  Wyspie Sobieszewskiej  w tej  chwili obowi zuje  plan zagospodarowania przestrzennegoą  
i w miejscu  dzisiaj omawianym przewiduje  on  ziele  urz dzon . W a ciciele tego  terenuń ą ą ł ś  
z o yli  wnioski i przeznaczenie tego  terenu pod  funkcje mieszkaniowo-us ugow , jak wł ż ł ą  
s siedztwie. W obowi zuj cym „Studium…”  te  tereny, od  strony zachodniej  przeznaczaneą ą ą  
s   jako  kontynuacja   istniej cej   struktury   funkcjonalno –  przestrzennej,  s  od stronyą ą ą  
wschodniej  jako nowe  tereny  rozwojowe  z dominacj   funkcji mieszkaniowej. ą
W  chwili  obecnie   teren  ten  jest   zabudowany   jednym  budynkiem   mieszkalnym  i 
gospodarczym, na które    wydane  zosta o  pozwolenie  zanim jeszcze  zacz   obowi zywał ął ą ć 
plan miejscowy.  Inwestycja   ta   wtenczas   by a zgodna z  planem ogólnym, na podstawieł  
którego  wydane  by o  pozwolenie na budow .  W rodku    tego obszaru znajduj  si   terenył ę ś ą ę  
le ne. Ca a  cz  zachodnia obszaru planu jest  w tej  chwili nie u ytkowana. ś ł ęść ż

Koncepcja planu:
Zgodnie z  wnioskami  w a cicieli   zak ada  si  przekszta cenie    tego obszaru  na funkcjł ś ł ę ł ę 
mieszkaniowo-us ugow  z zachowaniem terenów  ewidencyjnych le nych, jako terenów  lasu.ł ą ś  
W  trakcie  opracowywania tej koncepcji okaza o si , e  dzia ki od strony  ulicy Turystycznejł ę ż ł  
na ca ej  swojej  d ugo ci  s   podci te   na  wniosek miasta  po  to,  aby   powi kszy  linieł ł ś ą ę ę ć  
rozgraniczaj ce   ulicy  Turystycznej   tak, eby  mo na  by o w niej  wykona   cie ką ż ż ł ć ś ż ę 
rowerow ,   która   w  obowi zuj cym  planie   jest  przewidywana.   W  planie  przyj toą ą ą ę  
obowi zuj ca  lini   zabudowy   od  strony kana u melioracyjnego  wielko ci  10 metrów, taką ą ę ł ś  
jak   w  planie  obowi zuj cym.  Od  strony  ulicy  Turystycznej   równie  z  zwi kszono taą ą ż ę  
odleg o   do  10  m od nowych linii rozgraniczaj cych ulic . ł ść ą ę
Parametry  nowej zabudowy  swoj  wielko ci , charakterem dostosowane s   do   zabudowyą ś ą ą  
istniej cej  wzd u   ulicy  Turystycznej w bezpo rednim s siedztwie planu oraz  maksymalną ł ż ś ą ą 
wysoko ci   11 metrów. ś ą

Radny Janusz  Kasprowicz  -  cz onek Komisjił
Czy  Pan Przewodnicz cy  orientuje si  na ile  zamierzenia  tego planu  konsultowane  by y zą ę ł  
Rada  Osiedla  Sobieszewo.

Radny  Tadeusz M kal – przewodnicz cy  Komisjię ą
Rozmawia em z przewodnicz cym Zarz du Osiedla  Wyspy  Sobieszewskiej i z  uwagi nał ą ą  
wcze niej  zaplanowane  spotkanie i nie  mo e   uczestniczy  w dzisiejszym posiedzeniu. Aleś ż ć  
z tego  co mi wiadomo, Rada jest  pozytywnie  nastawiona, je li  chodzi o  zabudow   tegoś ę  
terenu. 

Radny Janusz  Kasprowicz  -  cz onek Komisjił
Czy  projektantom  uda o si  spotka   z mieszka cami Wyspy w tej sprawie?ł ę ć ń
Pan Krzysztof Sw drzy ski  - projektant planuę ń
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Spotykali my  si  z Rad   Osiedla na ten temat, ale  równie  wielokrotnie rozmawiali my zś ę ą ż ś  
wnioskodawcami  tego planu,. Plan obowi zuj cy, który  zak ada ziele   urz dzon , nie dajeą ą ł ń ą ą  
mo liwo ci   jego  realizacji, bo w a ciciele nie chc  urz dza    tej  zieleni, a  jeden  z nichż ś ł ś ą ą ć  
zagospodarowa   ju   swoj   dzia k . Rada  Osiedla  nie sk ada a  wniosków  do tego planu.ł ż ą ł ę ł ł

Komisja nie podj a  dalszej  dyskusji  w tym temacie i nie zg aszaj c  uwag przyst pi a  doęł ł ą ą ł  
g osowania.ł

Opinia:
Komisja,  jednog o nieł ś   -  5 g osami  za  –  ł pozytywnie   zaopiniowa a   przedmiotowył  
projekt  uchwa y.ł
Opinia Nr  106-2/16/2006   stanowi za cznik nr 7  do  protoko u.łą ł  

PUNKT   2.3
Opiniowanie koncepcji  miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego 
P onia – rejon rafinerii.ł

Koncepcje  przedmiotowego  planu   omówi a  ł pan Krzysztof Sw drzy ski  - projektantę ń  
planu. Powiedzia   mi dzy innymi:ł ę
Plan obejmuje  swoim zakresem  377 ha  powierzchni, obejmuj cy ca a  rafineri  oraz    jeją ł ę  
oczyszczalni  i przylegaj ca  do niej oczyszczalni   „Wschód” oraz tereny   zlokalizowane  naę ą ę  
pó nocny  wschód  ograniczone  rzeka  Rozwójk  i Martw  Wis .ł ą ą łą
W  obowi zuj cym  „Studium” tereny  te  przeznaczone  s  pod  funkcje przemys owe ią ą ą ł  
produkcyjne. 
W asno ci:  u ytkowanie wieczyste  Lotos, tereny  zielone  Skarb Pa stwa  oraz   terenył ś ż ń  
gminne. Tereny oczyszczalni „Wschód” zosta y  oddane  GIWK-owi. ł
Wnioskodawc  planu  by a rafineria.ą ł

Koncepcja    planu  zak ada  przeznaczenie  tych  wszystkich   terenów   pod   funkcjeł  
przemys owo –  us ugowe strefy  42, oprócz  oczyszczalni, których  to  tereny    w planieł ł  
przewidziane jako tereny  infrastruktury  technicznej. 
Od strony pó nocnej,  wzd u   ulicy Sztutowskiej  od  strony Martwej  Wis y  tereny te sł ł ż ł ą 
równie   przeznaczone  pod produkcj , ale  s   terenami zalewowymi i  umieszczone   wż ę ą  
granicach  portu  gda skiego w Gda sku. ń ń

Pani Jadwiga  Pankau – Kierownik  Zespo u  Urbanistycznego Portł
Rafineria  sk ada a wniosek ju    trzy lata  temu  w momencie, jak  wygasa  plan wcze niejł ż ł ś  
obowi zuj cy. Motywowa a  to faktem, e ma  rozleg e  planu  inwestycyjne  a brak planuą ą ł ż ł  
wyd u a procedur   uzyskiwania pozwole   na budow , bo musi  by  to etap   dwuetapowy.ł ż ę ń ę ć  
Najpierw  decyzja o  warunkach w  przypadku  braku  planu a potem pozwolenie na  budow .ę  
Poniewa  Rafinerii zale y  na szybkim   dzia aniu, to  z o yli wniosek o zmian  planu. ż ż ł ł ż ę

Radny Tadeusz M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
Tereny zalewowe –  w projekcie planu zastosowano zapisy  dotycz ce  wysoko ci  wa ów,ą ś ł  
przynajmniej  nabrze a.  ż

Pan Krzysztof Sw drzy ski  - projektant planuę ń
W planie s  zapisy, które  zadowalaj   Urz d Morski i RZGW. ą ą ą

Radny Janusz Kasprowicz – cz onek komisjił
Jak powierzchni  zosta a tam  do zainwestowania. Je eli  w planie dajemy tam stref   42 ,  toł ż ę  
czym jeste my  tam zainteresowani. ś

Pan Krzysztof Sw drzy ski  - projektant planuę ń
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Rafineria  u siebie ma  dosy   wolnego miejsca od strony po udniowej i   zamierzaj  tamć ł ą  
inwestowa . Zacz li  ju   budowa    tam biurowiec. ć ę ż ć

Komisja po  krótkich  dodatkowych  wyja nieniach nie zg aszaj c  uwag  przyst pi a  doś ł ą ą ł  
g osowania.ł

Opinia:
Komisja,  jednog o nieł ś   -  5 g osami  za  –  ł pozytywnie   zaopiniowa a   przedmiotowył  
projekt  uchwa y.ł
Opinia Nr  106-2/17/2006   stanowi za cznik nr 8  do  protoko u.łą ł  

PUNKT  2.4
Opiniowanie koncepcji  miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego 
rejon ulic Kartuskiej, Pagórkowej i w. Huberta Ś

Koncepcje   przedmiotowego  planu   omówi a  ł pani Ma gorzata Mamont  -  projektantł  
planu. Powiedzia a  mi dzy innymi:ł ę
Obszar planu  to 13,5  ha na pó noc  od  ulicy Kartuskiej. W obr bie planu mie ci  si  mi dzył ę ś ę ę  
innymi  zbiornik My liwska. ś
W cz ci  pó nocnej w planie wyznaczamy tereny  OSTAB-u z  uwagi na   dolne Potokuęś ł  
Siedlickiego. Wzd u   zachodniej granicy  jest  projektowana  tzw. Nowa  My liwska  i onał ż ś  
b dzie mia a  znaczenie  dla obs ugi  terenów mieszcz cych si  w obr bie planu. ę ł ł ą ę ę
Obszar planu  otoczony jest planami obowi zuj cymi. Na  obszarze  planu te   obowi zujeą ą ż ą  
plan miejscowy, ale z uwagi , e   obowi zuje  on ju   10  lat  z o ono liczne  wnioski o  jegoż ą ż ł ż  
zmian , a tym samym  o liberalizacje  zapisów, które  by y  dosy   szczegó owe. ę ł ć ł
W  procedowanym planie   wyznaczony   jest  przebieg  ulicy  My liwskiej  i  jest   to ulicaś  
lokalna.
W wi kszo ci wyst puj   tam  tereny prywatne, w  tym   tereny  Spó dzielni Mieszkanioweję ś ę ą ł  
Kokoszki. Wyst puj   równie  tereny  gminne.ę ą ż
Pomi dzy  ulic   Kartusk   a  ul. w. Huberta  zidentyfikowany zosta   cenny starodrzew.ę ą ą Ś ł  
Bardzo wa nym elementem, z   którym musieli my  si   zmierzy   jest   problem  ruchówż ś ę ć  
masowych. 

Koncepcja  planu:
Przede  wszystkim  ustala   przeznaczenie  terenu   pod  zabudow  ekstensywn ,  natomiastę ą  
limitujemy  mo liwo   zabudowy maksymalnie  do dwóch wielosekcyjnych  budynków  o 4-ż ść
ch mieszkaniach  w  ca ej strefie. ł
Wzd u   ulicy  Kartuskiej    zaproponowali my  zabudow  mieszkaniowo – us ugow   bezł ż ś ę ł ą  
ustalania proporcji. Warunki  urbanistyczne:  maksymalna intensywno  0,8 i maksymalnieść  
18 metrów  wysoko ci. ś
Ulica   Pagórkowa  wskazana   zosta a   jako ci g  pieszo-jezdny  ze  wzgl du   na   swojeł ą ę  
parametry, natomiast  uzbrojenie   w pe ni zmie ci o si   w szeroko ci  tego  ci gu  pieszo-ł ś ł ę ś ą  
jezdnego. Teren  ten jest  bardzo  dobrze  uzbrojony. 
Teren  najcenniejszej    zielni,   skarpy   pomi dzy  ul.  Kartusk   a  w.  Huberta   zostaę ą Ś ł 
wyznaczony  jako osobny  teren  do  ochrony, kszta towania i piel gnacji. Wydzielony  został ę ł 
równie  zbiornik retencyjny. Na terenie, gdzie  by   stan  bez  planu  proponujemy  zabudowż ł ę 
mieszana, mieszkaniowo - us ugow .  Stworzona  zosta a koncepcja  podwórkowa.ł ą ł
Skutki  finansowe  planu:
• Dla 1,2  ha   terenu ustalono rent  planistyczna w  wysoko ci  30%, z uwagi na to, e jestę ś ż  

to teren  bez  planu to wzrost  warto ci  jest oczywisty,ś
• 2,2  ha  to  tereny  zielone -  tereny  gminne, które  mo na  oferowa   do sprzeda y.ż ć ż
• tereny  uwolnione  spod  rezerwacji,
• 600m2  to tereny  do wykupu – pomi dzy  ul. My liwsk  a  zbiornikiem  My liwska . ę ś ą ś
Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy  Komisjię ą
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Ca y  obszar  jest  przeznaczony  pod  budownictwo wielorodzinne  - jak Pa stwo chcecieł ń  
zagwarantowa   tam odpowiednia  liczb   miejsc  postojowych. ć ę

Pani Ma gorzata Mamont  - projektant planuł
Dla zabudowy  wielorodzinnej  stosujemy wska nik  1,2  miejsca  postojowego  na  jednoź  
mieszkanie,  a dla  jednorodzinnej  2,0 miejsca  postojowego w obszarze inwestycji.  Inwestor 
musi  spe ni   te parametry. Pomimo tego, e s   to  dwusekcyjne, ma e  domy mieszkalne  toł ć ż ą ł  
dzia ki   wyznaczone  s    bardzo  du e,  tj.  ok. 1200 m  ł ą ż 2 ,  wi c   jest  tutaj  mo liwoę ż ść 
zlokalizowania  tam   miejsc  postojowych, ewentualnie gara e w  cz ci   przyziemnej. ż ęś

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy  Komisjię ą
A jest zapis mówi cy o gara ach  podziemnych.ą ż

Pani Ma gorzata Mamont  - projektant planuł
Nie  ma zakazu, natomiast   jest taka mo liwo . Wzd u    ulicy Pagórkowej a   si  prosi,ż ść ł ż ż ę  
aby   zastosowa  tam  parkingi   podziemne,  bo   teren   jest  tam  korzystnie  ku  temuć  
ukszta towany. ł

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy  Komisjię ą
Ile  osób  mo e  tam zamieszka   ?ż ć

Pani Ma gorzata Mamont  - projektant planuł
Przy  za o eniu,  e    w  maksymalnym stopniu  zostanie  zrealizowana   zabudowa  toł ż ż  
stanowi   b dzie   to  150 mieszka  i  300 mieszka ców. ć ę ń ń

Radna  Danuta  Putrycz  -  cz onek Komisjił
Pan Dyrektor w pewnym  momencie,  e     co  do miejsc   parkingowych stosowane  sż ą 
standardy  gda skie, a europejskie  s  wy sze.  Mo e  by my  przeskoczyli t   barier  iń ą ż ż ś ą ę  
spróbowali zastosowa   jednak standardy  europejskie. Mo e   najwy szy  czas,  aby myć ż ż ś  
próbowali  to  robi , bo  pó niej  naprawd   b d  problemy z parkowaniem, a takie s  ju   wć ź ę ę ą ą ż  
wielu  dzielnicach przez  fakt takiego nieeuropejskiego  planowania.

Pan Marek Piskorski – Dyrektor Biura  Rozwoju Gda ska ń
Takie wska niki s   ustalone  w „Studium…”. Po  drugie,  s   to minimalne wielko ci. Brakź ą ą ś  
miejsc  parkingowych w osiedlach  to s  zasz o ci dawniejsze. S   to równie     koszty, wi cą ł ś ą ż ę  
okre lanie   bardzo  silnych warunków mieszkaniowych i   rygorów   w  zakresie  miejscś  
parkingowych  podwy sza koszty. Na Oruni   Górnej  np.  jest  parking  zbiorowy  i one  nież  
ciesz   siew wielkim wzi ciem , ludzie nie  chc    kupowa , bo  akurat  tam jest  du o innychą ę ą ć ż  
miejsc  parkingowych  i  równie  parkuj  przy ulicach.  W zwi zku z  tym inwestorzy  nież ą ą  
chc  budowa    parkingów i maj  pretensje,  e   te wska niki s   nadmiernie  wysokie.ą ć ą ż ź ą  
Ostatnio HOSSA  zg asza  tego typu uwagi  i  wnioskuj , aby dla  zabudowy wielorodzinnejł ą  
wska nik ten obni y   do 1, co wiemy z  do wiadczenia, e  jest  to wska nik za niski.ź ż ć ś ż ź
Je li  chodzi o   te  wska niki  Np. w  systemie  niemieckim jest  inaczej, bo jest  to    jestś ź  
przedmiotem  negocjacji  na etapie  sporz dzania  planu. Nie robi  si  planu  pod nieznanegoą ę  
inwestora,  tylko   pod  konkretnego inwestora.  W  ramach  pracy  nad planem,  tocz  sią ę 
negocjacje  mi dzy miastem a inwestorem, obejmuj cy  mi dzy innymi wzajemne  standardy,ę ą ę  

wiadczenia,  potrzeby,  itd.  Z jednej  strony  miasto  chce  inwestora, wi c  nie mo eś ę ż  
postawi   zbyt  wygórowanych  warunków, a  z drugiej strony  miasto  chce  za atwi    rozwójć ł ć  
tanim kosztem. Równie   tam inwestor  nie sprzeda  mieszkania  bez gara u , a u  nas  ci gleż ż ą  
du ym popytem ciesz   si   mieszkania  bez  gara u, a mieszka cy  uwa aj , e   gdzież ą ę ż ń ż ą ż ś 
tam  zaparkuj , a  potem  zaczynaj   si   problemy. ą ą ę

Komisja  po    dodatkowych  wyja nieniach,  nie  zg aszaj c   uwag   do  zaprezentowanejś ł ą  
koncepcji  planu,  przyst pi a  do  g osowania. . ą ł ł
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Opinia:
Komisja,  jednog o nieł ś   -  7 g osami  za  –  ł pozytywnie   zaopiniowa a   przedmiotowył  
projekt  uchwa y.ł
Opinia Nr  106-2/18/2006   stanowi za cznik nr 9  do  protoko u.łą ł  

PUNKT  3
Przyj cie sprawozdania z pracy Komisji Rozwoju Przestrzennego   za  rok 2005.ę

Przewodnicz cy Komisji   Tadeusz M kalą ę  przedstawi   Komisji projekt  sprawozdania   zł  
dzia alno ci Komisji  Rozwoju Przestrzennego  za rok 2005.ł ś

Komisja po  dodaniu  kilku   zapisów  przyj a  go  jednog o nie -  7 g osami za. ęł ł ś ł

Sprawozdanie  Komisji  stanowi za cznik nr 10  do niniejszego  protoko u. łą ł

PUNKT   4
Wolne wnioski, sprawy  wniesione, korespondencja.

• Komisja   przeprowadzi a  krótk   dyskusj  np.  post pu  prac   nad  opracowywanymł ą ę ę  
Studium….. Wyja nie   udziela  Pan  Marek  Piskorski   -  Dyrektor   Biura   Rozwojuś ń ł  
Gda ska. ń

• Pan Piskorski  poinformowa   Komisj  o organizowanym corocznie Balu  Urbanistów,ł ę  
który  odb dzie  si  11.02.2006.  w Filharmonii  Ba tyckiej. ę ę ł

• Radny  Maciej  Lisicki  wyrazi   swoje  w tpliwo ci,  co do zasadno ci    odrzucaniał ą ś ś  
zarzutów  i protestów  do  projektów  miejscowych planów  z o onych  po terminie. Wł ż  
kontek cie    Planu  Matarnia  -  Z ota   Karczma   -  rejon  przewidywanej  lokalizacjiś ł  
cmentarza   -  druk  nr  1729 .  Jak  d ugo  mo na   sk ada    protesty.  Pan   Piskorskił ż ł ć  
odpowiedzia , e  wg  opinii  radców  prawnych  tak d ugo, dopóki nie jest  uchwalonył ż ł  
dany plan.

Kolejne posiedzenie  ustalono  na 07  lutego  2006r.

Na  tym posiedzenie  zako czono  -  godz. 17,00ń

                                                                                                  Przewodnicz cyą
                                                                                       Komisji Rozwoju Przestrzennego 

                                                                                                Tadeusz M kalę

Protoko owa a:ł ł

Bogus awa Pieklikł
Protokó  sporz dzono: 03 luty 2006r.ł ą
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